
مي توانس�ت يکي از 

دنيا حيدري
      گفت وگو

مردان طلايي ايران در 
پنجمين مرحله ليگ 
جهاني کاراته وان ترکيه باشد اما يک اشتباه کوچک 
مانع از آن شد تا کاپيتان تيم ملي تکواندوي ايران در 
عين شايستگي راهي فينال شود و دست آخر هم با 
کس�ب برنز به کار خود در اين رقابت ه�ا پايان داد. 
اتفاقي که ذبيح الله پورشيب آن را تجربه اي گرانبها 
مي خواند:»تجربه ها به راحتي به دس�ت نمي آيند. 
اش�تباهات امروز هر اندازه که تلخ باشد، تجربه اي 
 گرانبهاس�ت ب�راي روزه�اي آين�ده ت�ا مان�ع
 از اش�تباهاتي ب�ه مرات�ب بزرگ ت�ر باش�د.«

    
قهرماني در لي�گ جهاني ترکي�ه آن هم در 
فاصله زمان�ي کوتاه تا مس�ابقات آس�يايي 

انتظارات را از کاراته بالا برده است. 
ليگ جهاني ترکيه با اتفاقات و نتاي��ج خوبي همراه بود. 
تقريبا در همه اوزان مدال گرفتيم. اين نشان مي دهد که 
توقع مردم و انتظاراتي ک��ه از تيم ملي کاراته وجود دارد، 
کاملًا بحق است. تيم ملي کاراته در شش، هفت سال اخير 
نتايج فوق العاده اي به دست آورده است؛ مسئله اي که باعث 
شده تا وظيفه و مسئوليت س��نگيني بر دوش بازيکنان 
و جامعه کاراته باش��د و حالا م��ردم انتظ��ار دارند تا اين 
موفقيت ها تداوم داشته باشد و در هر مسابقه اي تکرار شود. 
انتظاري که کاملاً بحق است. بايد همه تلاش خود را بکنيم 
براي تداوم اين موفقيت ها تا کسب طلاي المپيک؛ مدال 

ارزشمندي که دستيابي به آن دور از دسترس نيست.
صحبت ه�اي کاپيت�ان تيم ملي ب�ه گونه اي 
است که به نظر مي رس�د تأکيد دارد که هيچ 
نگراني اي بابت کسب سهميه نيست و بايد به 

طلاي المپيک انديشيد.
کارمان س��خت اس��ت. خيلي س��خت. همه کش��ورها 
سرمايه گذاري کردند. کاراته جمعيت زيادي دارد. چه در 
ايران و چه در ساير کشورها. اين را در رويدادهاي مختلف 
مي توان ديد که از همه قاره ها کشورهايي هستند که با تک 
چهره هايي شاخص، توانستند به مدال دست يابند و اما ما 
نه فقط به دنبال گرفتن سهميه کامل که به دنبال طلاي 
المپيک هس��تيم. يعني جدا از آنکه مي خواهيم قاطعانه 
همه س��هميه المپيک را از آن خود کني��م، مي خواهيم 
قاطعانه قهرماني اين مس��ابقات را نيز به دس��ت آوريم. 
هرچند که راهي سخت و دراز با موانع زياد در پيش داريم 
اما بايد براي رس��يدن به هدف آنها را يکي پس از ديگري 

از سد راه برداريم. 
يعني مسابقات پيش رو براي تيم ملي کاراته 
ايران ديدارهايي تدارکاتي براي رسيدن به 

بهترين عنوان و مدال در المپيک است ؟
نه دقيقاً به اين شکل. به هر حال مسابقات قهرماني جهان، 
قهرماني آسيا و ليگ هاي جهاني مسابقات مهمي هستند 
و تيم ها با قدرت در آن شرکت مي کنند. براي جمع آوري 
امتيازهاي لازم  نمي توان اين مسابقات را تدارکاتي ديد اما 
جايگاه تکواندوي ايران و وظيفه ما کاملاً مشخص است. ما 
بايد به دنبال ادامه روند خوبي که در پيش گرفتيم باشيم 
و براي حفظ جايگاه خود قدرتمندانه در المپيک حضور 

پيدا کنيم. قطعاً اگر بتوانيم مسابقات پيش رو را همانند 
ليگ جهاني ترکيه با موفقيت پشت سر بگذاريم و قاطعانه 
راهي المپيک شويم، مي توانيم به کسب طلاي المپيک 
اميدوار باش��يم و دس��تيابي به اين مدال برايمان دور از 
دسترس نيست اما اگر بخواهيم با اما و اگر در اين رقابت ها 
شرکت کنيم، شايد فقط بتوانيم در المپيک حضور پيدا 
کنيم و اين مطمئناً چيزي نيست که تيم ملي کاراته دنبال 

آن است و مردم از جامعه کاراته انتظار دارند. 
اما به نظر مي رسد گاهي اوضاع آنطور که بايد 
پيش نمي رود. براي مثال از پورش�يب توقع 
مي رفت يکي از طلايي هاي مسابقات ترکيه 

باشد اما به برنز بسنده کرد. 
ترکيه همراه با نتايج خوبي بود. اين قدرت ايران را نشان 
مي دهد. من هم به نوبه خودم خيلي تلاش کردم. هميشه 
تلاشم اين بوده که به مدال طلا برس��م اما گاهي در اين 
مسير با چالش ها و فراز و نش��يب هايي رو به رو مي شوم. 
ضمن اينکه بايد قبول کنيم باوجود همه تلاش ها، هيچ 
ورزشکاري نمي تواند در طول س��ال و در همه مسابقات 

با آمادگي کامل و صددرصد ظاهر ش��ود. هميشه براي 
موفقيت تلاش مي کنم و اين ب��ار هم همينطور بود اما با 
يک غفلت کوچ در يکي دو ثانيه، فينال را از دست دادم و 
متأسفانه مسابقه همين است و گاهي از اين اتفاقات رخ 

مي دهد، چه ما بخواهيم و چه نخواهيم. 
فينال را از دست داديد اما شايد اين خود يک 

تجربه ارزشمند باشد براي مسابقات بعدي. 
بله، اين تجربيات است که جمع مي ش��ود و از شما يک 
بازيکن خ��وب مي س��ازد و در جايي ديگر دس��تتان را 
مي گيرد. شايد گاهي در مس��ابقاتي کوچک تر اتفاقاتي 
ناخوش��ايند رخ دهد اما اين مي تواند کمکي باشد تا در 
مس��ابقاتي به مراتب بزرگ تر و مهم تر، ديگر آن اشتباه 
را تکرار نکنيم و از تجربه تلخي که در گذش��ته به دست 
آورد ه ايم، استفاده کنيم. متأس��فانه در ترکيه فينال را از 
دست دادم. توجيهي نيس��ت اما اين تجربه مي تواند در 
آينده در بازي هاي آسيايي يا حتي رويدادهايي به مراتب 
مهم تر همچون المپيک تجربه شود تا ديگر اشتباه نکنم يا 
حتي اشتباهي را که اين بار انجام داده بودم، جبران کنم و 

به نتيجه، مدال و عنواني بهتر دست يابم. 
تيم ملي تکواندو نتايج درخشاني کسب کرده 
اس�ت اما با توجه به اينکه بازي هاي آسيايي 
و المپيک پيش روس�ت، فکر مي کنيد براي 
تکرار اين موفقيت ها در رقابت هاي آتي چه 

بايد کرد؟
تمام انگيزه و هدف تي��م ملي در تمام رويدادها کس��ب 
عنوان قهرماني است اما واقعيت براي کسب نتيجه، جدا 
از آمادگي نفرات، پش��تيباني و حمايت از تيمي  اس��ت 
که راهي مس��ابقات مي ش��ود و نيز خيلي اهميت دارد. 
اگر حمايت، پشتيباني و آرامش باش��د و  تکواندوکاران 
دغدغه اي جز مسابقات نداشته باشند، بدون شک نتايج 
درخور توجه و عنوان هاي مهمي به دس��ت مي آيد. البته 
فدراس��يون حمايت هاي خوبي مي کند اما مس��ئله اين 
اس��ت که فدراس��يون گاهي به تنهايي از عهده مسائل و 
مشکلات برنمي آيد و وزارت ورزش و کميته ملي المپيک 
نيز بايد حمايت کنند. حداقل شش، هفت سال است که 
جزو دو تيم برتر دنيا هستيم و در تمامي رقابت ها يا اول 
مي ش��ويم يا نهايتاً دوم. اين نش��ان دهنده جايگاه کاراته 
ايران اس��ت اما بايد براي حفظ اين جايگاه تلاش کرد اما 
متأس��فانه در س��ال هاي اخير تکواندو هرگز يک فضاي 
مناس��ب براي برپاي��ي اردوهاي منظم نداش��ته و هر بار 
اردوها در محلي متفاوت برگزار شده است و اين شايد 
اصلي ترين دغدغه تکواندو باشد. سال هاي قبل بهانه 
اين بود که کاراته المپيکي نيست اما اکنون کاراته 
المپيکي است و ديگر بهانه اي براي حمايت نيست 
و اي کاش به اندازه اي که از کاراته انتظار دارند 
به همان اندازه نيز ما را حمايت کنند تا ببينند 
چطور مي توانيم با کسب عنوان ها و مدال هاي 
درخور توجه باعث افتخار و سربلندي ايران 

عزيزمان شويم. 
در خصوص پاداش ها بگوييد؟

نه، هي��چ قولي داده نش��د. س��ال هاي قبل 
وعده هايي داده مي شد که عملي نمي شدند اما 

حالا ديگر حتي وعده اي هم داده نمي شود.

درخش�ش  کاراته اي�ران همچنان 
شيوا نوروزي
      گفت وگو

ادامه دارد. تيم ملي کاراته مردان 
اخيراً در ليگ جهان�ي کاراته وان 
ترکيه با پشت سرگذاشتن حريفان قدرتمند، سکوي قهرماني 
دنيا را از آن خ�ود کرد تا يک بار ديگر ظرفيت بالاي اين رش�ته 
رزمي در کسب مدال را ثابت کند. شاگردان شهرام هروي اگرچه 
همچنان از نگاه ويژه مسئولان وزارت به کاراته محروم هستند 
اما باز هم با روحيه بالا به روي تاتامي مي روند و هدفشان اعتلاي 
ورزش ايران اس�ت. س�رمربي تيم مل�ي کارات�ه درگفت وگو با 
»جوان« ابراز امي�دواري کرد ب�ا حمايت مس�ئولان ورزش در 
المپيک 2020 ش�اهد درخش�ش کارات�ه کاران ايراني باش�يم.

    
درخش�ش کاراته کاه�اي ايراني همچن�ان ادامه دارد. 
ش�رايط اين روزهاي ش�اگردانتان را چگون�ه ارزيابي 

مي کنيد؟
تيم در شرايط خوبي به س��ر مي برد و نگراني خاصي نداريم. از طرفي 
رقابت هاي انتخابي تيم ملي را پش��ت س��ر گذاش��ته ايم و نفرات براي 
مس��ابقات پيش رو انتخاب شده اند. بر اس��اس برنامه اي که در دستور 
کار داريم، دو تيم مجزا براي حضور در دو رويداد مس��ابقات قهرماني 
آسيا و بازي هاي آسيايي جاکارتا در نظر گرفته ايم تا با آمادگي کامل در 
اين رقابت ها حاضر شويم. با تمام قوا در اين دو رويداد حساس شرکت 
خواهيم کرد و تمام توانمان را به کار مي گيريم تا باز هم سربلند شويم. 
حساسيت رقابت هاي قهرماني آس�يا بيش از هميشه 
افزايش يافته است. تا چه اندازه موفقيت در اين رويداد 
در ارتقای ملي پوش�ان کش�ورمان در رنکينگ جهاني 

نقش دارد؟
بله همينطور است. از زماني که کاراته به جمع رشته هاي المپيکي 
اضافه ش��د، رنکينگ جهاني کاراته کاران نيز اهميت بيشتري پيدا 
کرده است. از يک س��و حضور در قهرماني آس��يا مهم است چراکه 
نتايج ملي پوشان قطعاً در رنکينگ جهاني آنها تأثيرگذار خواهد بود. 
از طرف ديگر بازي هاي آسيايي نيز که هر چهار سال يک بار برگزار 
مي شود، اهميت ويژه اي براي ورزش ايران دارد و در جاکارتا نيز بايد 
قدرتمان را نشان دهيم. همچنين ش��هريور ماه نيز در ليگ جهاني 
آلمان شرکت مي کنيم. ماحصل تمام زحمتمان را بايد در رقابت هاي 
قهرماني جهان که آبان ماه در اسپانيا برگزار مي شود بگيريم، رقابتي 
مهم و سرنوشت س��از که تيم ملي ايران بايد از عنوان قهرماني دوره 
گذش��ته خود دفاع کند. در بازي هاي آس��يايي جاکارتا قطعاً در هر 
چهار وزن مدعي کس��ب مدال هس��تيم و بايد تلاش کنيم که رنگ 

اين مدال ها طلا باشد. 
درخشش تيم ملي کاراته ايران در ليگ جهاني)کاراته 
وان( ترکيه نيز بازتاب گسترده اي داشت. چطور به اين 

موفقيت دست يافتيد؟
تمامي قدرت هاي اصلي کاراته جهان در اين رقابت حضور داشتند. 

علاوه بر ژاپني که خود را بي رقيب مي داند، ترکيه نيز يکي از مدعيان 
به ش��مار مي رفت و حتي در چن��د دوره ليگ جهان��ي نيز قهرمان 
شده است. خوش��بختانه طبق برنامه پيش رفتيم و با آمادگي خوب 
ملي پوشان موفق به کس��ب عنوان قهرماني اين دوره از رقابت هاي 
کاراته وان شديم. از اين موفقيت خوشحال بوديم و مدال هايمان را 
که گرفتيم همه چي برايمان تمام ش��د چراکه ما هدف هاي بسيار 
بزرگ ت��ري داريم و بايد به آنها برس��يم. هدف اصلي ما درخش��ش 
در المپيک اس��ت. حضور در رقابت هاي مختلف و موفقيت در آنها 
همچون حلقه هاي يک زنجير به هم متصل هس��تند. اميدواريم که 
مسير موفقيت را يکي پس از ديگري پش��ت سر بگذاريم و به هدف 

بزرگ ترمان برسيم. 
کادر فني در اين موفقيت ها چه نقشي داشته است؟

موفقيت در يک مجموعه حاصل کار همه نفرات و افراد اس��ت. همه 
ارکان اين مجموعه در اي��ن نتايج دخيل هس��تند. از بالاترين فرد 
مجموعه يعني رئيس فدراس��يون، رئيس س��ازمان تيم هاي ملي، 
کادرفني، ملي پوشان، جامعه کاراته و مربيان سازنده اي که بازيکنان 
مس��تعد را به تيم ملي تحويل داده اند، همگي س��هم مهمي در اين 
موفقيت ها دارند. خوش��بختانه پکيج کاراته اي��ران کامل بود و هر 
کسي نقشش را در اين موفقيت ها ايفا کرد. من هم به عنوان سرمربي 
کوچک ترين سهم را داشتم ولي بيشترين اس��تفاده براي من بوده 

است. در حالي که بسياري از دوستان در بيرون از گود و پشت پرده 
تلاش زيادي براي موفقيت تيم ملي کردند اما گمنام هستند. 

برنامه ويژه اي براي پش�ت س�ر گذاش�تن رويدادهاي 
سخت پيش رو در نظر گرفته ايد؟

به خاطر موفقيت در همين رويدادهاست که تيم را به دو بخش مجزا 
تقسيم کرديم؛ يکسري از ملي پوشان در قهرماني آسيا و يکسري در 
بازي هاي آس��يايي حضور پيدا مي کنند. تلاش��مان بر اين است که 
فش��ار زيادي بر کاراته کاران نياوريم تا آمادگي شان را حفظ کنند. 
خوشبختانه اردوهايمان به طور منظم برگزار مي شود و در حال حاضر 
مرحله ششم را پشت سر مي گذاريم. اين مرحله از اردوها هفته آينده 

پايان مي يابد. اميدواريم طبق برنامه پيش برويم و بتوانيم عملکرد 
خوبي  ارائه دهيم. مهم ترين نکته براي ما عملي کردن برنامه هايمان 

است که با حمايت خوب فدراسيون به اين هدفمان رسيده ايم. 
توقع تان از مسئولان ورزش کشور چيست؟

اين توقع را از مسئولان وزارت ورزش و جوانان دارم که نگاه ويژه اي 
به کاراته داشته باشند. متأسفانه بايد بگويم که تا امروز خبري از نگاه 
ويژه وزارت نس��بت به کاراته نبوده است. اين توقع ما و حتي جامعه 
ورزش ايران اس��ت. همانطور که مي دانيد کاراته يکي از ورزش هاي 
مدال آور محس��وب مي ش��ود و اين توانايي را دارد ک��ه مدال هاي 
بيش��تري را هم کس��ب کند. معتقدم کاراته مي تواند به اندازه کل 
کاروان ايران در المپيک 2020 مدال آوري کند اما به شرطي که مورد 
حمايت و پشتيباني ويژه و درست قرار بگيرد. ورزشکارانمان بايد با 

خيال راحت تمرين کنند و به مسيرشان ادامه دهند. 
خبري از پاداش ويژه و پرداخت به موقع آنها نشده است؟

پاداش ويژه اي براي ما در نظر گرفته نشده و همان پاداش مصوبي را 
که اعلام شده به ما مي دهند. البته اين پاداش مصوب را هم با تأخير 
پرداخت مي کنند؛ پاداش س��ال 95 را همين چن��د هفته پيش در 

مراسم تجليل از قهرمانان گرفتيم!
تبعيض ها و عملي نشدن وعده ها چه تأثير منفي اي در 

روحيه ملي پوشان دارد؟
نمي توانيم بگوييم تبعيض ها و عملي نشدن به موقع وعده ها تأثيري 
در تيم و در ورزش��کاران ندارد. براي همه ملي پوشان مهم است که 
مسئولان چه نگاهي به آنها دارند. اين انتظار را داريم که وزير ورزش 
به عنوان پدر خانواده ورزش به همه فرزندانش به يک چشم نگاه کند. 
درست است که برخي از فرزندان براي پدر حکم سوگلي را دارند اما 
توقعمان اين است که اينگونه نباشد. اگر حمايت شويم، قطعاً آينده 
درخشاني در انتظار کاراته است و استمرار موفقيت ها نيازمند توجه 

بيشتر است. 
المپيکي شدن کاراته چه تأثيري در رشد اين رشته در 

ايران داشته است؟
متأسفانه حس المپيکي ش��دن در کاراته به وجود نيامده است. من 
به عنوان سرمربي و بازيکنان به عنوان ملي پوشان هيچ کدام پس از 
المپيکي شدن کاراته اتفاق خاصي را نديديم. هر تيمي براي رسيدن 
به موفقيت نيازمند امکاناتي اس��ت. من هم به عنوان سرمربي تيم 
ملي کاراته نيازمند امکانات و پشتيباني خوب هستم. فدراسيون اين 
کار را انجام مي دهد اما ملي پوشان بايد بدون دغدغه شغلي، مالي و 
معيشتي تمام تمرکزشان را معطوف به تمرينات کنند. اينگونه است 
که بازيکنان مي توانند با تمام قوا به ميدان بروند. فدراسيون کاراته 
تمام تلاشش را مي کند اما در اين مسير سخت و طولاني نمي تواند 
همه مشکلات را به تنهايي برطرف کند. البته تا الان اين کار را انجام 
داده ولي ادامه مس��ير واقعاً سخت اس��ت. به همين خاطر است که 
انتظار داريم وزارت ورزش حامي کاراته باشد تا اين رشته نيز بتواند 

به اهداف بزرگ خود برسد. 
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اگر حمايت، پشتيباني و آرامش 
باشد و  تکواندوکاران دغدغه اي 

جز مسابقات نداشته باشند، نتايج 
درخور توجهی به دست مي آيد

شهرام هروي، سرمربي تيم ملي کاراته ايران در گفت وگو با »جوان«:

هدف کاراته کاها درخشش در المپيک است

خل�ف وع�ده وزارت 

سعيد احمديان
      گفت وگو

ورزش و پرداخت پول 
به ج�اي س�که براي 
پاداش مدال آوران، دلس�ردي قهرماناني مانند امير 
 مه�دي زاده را ب�ه دنب�ال داش�ته اس�ت، قهرمان 
»ج�وان«  ب�ا  گفت وگ�و  در  جه�ان    کارات�ه 
در اي�ن ب�اره بيش�تر صحب�ت ک�رده اس�ت.

    
موفقيت هاي کاراته ادامه دارد و قهرماني در 
کاراته وان ترکيه آخرين افتخار شما بود و اين 
نش�ان مي دهد جايگاه اي�ران در کاراته دنيا 

تثبيت شده است. 
کاراته در شش س��ال اخير يعني از سال 91 که قهرمان 
شديم تا امروز هميش��ه روي سکو بوده اس��ت. در سال 
2014 عناوين خوبي به دس��ت آورديم و س��ال 2016 
هم که اوج کار کاراته بود و با موفقيتي که اين رش��ته در 
رقابت هاي قهرماني جهان به دست آورد، يک رکورد را در 
ورزش ايران ثبت کرد. دو ط��لا و دو برنز در رده انفرادي 
و يک طلاي تيمي را تيم کش��ورمان کسب کرد، يعني 
از شش ش��انس طلايي که در رده مردان وجود داشت، 
تيم ايران پنج  مدال را از آن خ��ود کرد و در مجموع تيم 
کشورمان توانست نصف مدال هاي قهرماني جهان را به 
خودش اختصاص دهد که نشان از قدرت کاراته ايران بود. 
در ليگ هاي جهاني هم اين روند را بچه ها حفظ کردند و 
در آخرين دوره کاراته وان که در ترکيه برگزار شد، در رده 
مردان سه طلا، دو نقره و دو برنز کسب کرديم و قهرمان 

شديم و نتايج مان فوق العاده بود. 
حفظ و ت�داوم موفقيت هاي کارات�ه حتماً با 

سختي هاي زيادي همراه بوده است؟
قطعاً، حفظ اين روند دش��وار اس��ت و به ه��ر حال بايد 
ورزشکار همواره در تمرينات باش��د و حرفه اي و سخت 
تمرين کند. اين عناويني که کاراته در س��ال هاي اخير  
کسب کرده، شايد به بيان ساده باشد اما در عمل خيلي 
سختي براي رسيدن به اين موفقيت ها کشيده شده است 
. با اين شرايط از مسئولان وزارت ورزش مي خواهيم که از 
کاراته حمايت کنند، اتفاقي که پيش آمده و باعث ناراحتي 
بچه ها شده است، ماجراي جوايز مدال آوران بوده است. 
خودم به شخصه از اين موضوع ناراحت شدم. ما سال ها 
زحمت مي کشيم و زندگي مان بر حسب ورزش مي چرخد 
و ما حرفه اي ورزش مي کنيم و شغلمان است و انتظارمان 

از مسئولان اين است که به وعده شان عمل کنند. 
از پرداخت پول به جاي س�که ب�راي پاداش 
مدال آوران صحبت کرديد. اتفاقي که باعث 
اعتراض خيلي از ورزشکاران شده است. در 

اين باره بيشتر صحبت مي کنيد؟
در سال 95 قهرمان دنيا و در سال 96 قهرمان آسيا 
شدم و در اين دو سال خوشرنگ ترين مدال ها را 
کسب کردم؛ جايزه اي که آيين نامه براي طلاي 
جهان و طلاي آسيا تعيين کرده سکه است اما 
الان وزارت ورزش اي��ن جوايز را به صورت پول 

مي دهد. در صورتي که در حواله جايزه من س��که 
درج ش��ده اما وقتي براي گرفتن آن مراجعه مي کنم، به 
ازاي هر سکه، يک ميليون و 800هزار تومان پول پرداخت 

مي کنند که10درصد هم ماليات کسر مي کنند و تقريباً 
پول هر س��که را به من يک ميلي��ون و 500هزار تومان 
مي دهند. در حالي که قيمت س��که در بازار 2 ميليون و 
600 هزار تومان اس��ت. اين درس��ت نيست ورزشکاري 
که پرچم کشورش را در ميادين جهاني بالا برده، پس از 
دو س��ال تأخير در پرداخت جوايز اينطور حقش تضييع 
شود. اين باعث ناراحتي نه تنها بچه هاي کاراته، بلکه همه 
رشته ها شده اس��ت. اين، پول دو سال زحمت من است. 
وزارت ورزش جايزه ما را دير داده، ما که مقصر نيستيم که 

قيمت سکه بالا رفته است.
اعتراض ت�ان را ب�ه گ�وش وزارت ورزش 

رسانده ايد؟ واکنش شان چه بوده است؟
وقتي در ماه رمضان آقاي سلطاني فر سر تمرين تيم آمدند، 
به ايشان گفتيم که شنيديم قرار شده به جاي سکه، پاداش 
مدال آوران را ب��ا پول پرداخت کنند. آق��اي وزير تکذيب 
کردند و گفتند بيخود کرده هر کسي چنين حرفي زده ولي 
الان در عمل مي بينيم که به ما پول مي دهند و مي گويند 
قيمت سکه بالا رفته و همينه که هست. 10 درصد هم از 

جوايز ما ماليات کسر مي کنند، اين چيزها ناراحت کننده 
است و ما نمي دانيم کجا بايد پيگير اين موضوع باشيم. ما 
به فدراس��يون هم اعتراض کرديم ام��ا آنها هم مي گويند 
که وزارت ورزش پاسخگو نيس��ت! پس چطور وقتي اين 
مسئولان مدال مي خواهند ورزش��کار بايد بيايد بهترين 
مدال را بگيرد؟! الان دو ماه ديگر کاراته بايد در بازي هاي 
آسيايي براي کشورمان مدال کسب کند. من عضو تيم ملي 
در اين مسابقات هستم، آيا با اين ذهنيت و برخوردي که 
با ما مي شود، بايد براي کسب مدال مسابقه بدهم؟ اين در 
حالي اس��ت که پرداخت جوايز حق زن و بچه من است و 

نبايد اينطور مسئولان با مدال آوران برخورد کنند. 
به نظر مي رسد اين طرز برخورد با ورزشکار 

باعث دلسردي شما هم شده است؟
قطعاً دلسردکننده اس��ت، نه تنها من و بچه هاي کاراته، 
بلکه اين اتفاق ورزشکاران بقيه رش��ته ها را هم ناراحت 
کرده اس��ت. من س��ال 95 مدال گرفتم و بعد از دو سال 
تأخير در پرداخ��ت جوايز، بايد اينطور پ��اداش مدال ها 
پرداخت شود؟ با کس��ر پول و ماليات؟ من ورزشکار که 
هميشه در حال تمرين هستم و شغلم ورزش است با اين 
وضعيت چطور بايد اموراتم را بگذرانم؟ ما شخصاً از وزير 
ورزش پرسيديم، گفتند سکه اس��ت. نمي دانم چرا اين 
اتفاق افتاده و کس��ي پاسخگو نيس��ت. وزير ورزش الان 
در روس��يه دارد بازي هاي فوتب��ال را مي بيند، در حالي 
که کل رشته ها و بچه هاي مدال آور در اردوها اين روزها 
ناراحت هستند. به هرحال ما وظيفه مان تمرين کردن و 
مدال گرفتن است اما آيا مس��ئولان هم به وظيفه شان و 
مصوبه اي که خودشان براي پاداش مدال آوران تصويب 
کرده اند، عمل مي کنند؟ متأسفانه اميدوارم به اين مسئله 

رسيدگي و مشکل حل شود. 
چه حرفي با مسئولان داريد؟

ما چيز زيادي از مس��ئولان نمي خواهيم و فقط حقمان 
را مي خواهيم؛ حقي که خودشان در آيين نامه پرداخت 
جوايز مدال آوران تصويب کرده اند. اينکه به جاي سکه، 
پول بدهند، حق ورزشکاري نيست که زحمت کشيده، 
عرق ريخته، وزن کم کرده و مش��ت و لگد در مسابقات 
خورده و در جهان و آسيا هم قهرمان ش��ده است. واقعاً 
نمي دانم بايد چه کار کنيم که اينطور حق ورزشکاراني 
مانند من که س��ال گذشته ش��ش مدال در رقابت هاي 

مختلف براي کشورم کسب کردم، اينطور ضايع نشود. 
با المپيکي ش�دن کاراته  به نظر مي رسد که 
هنوز نگاه ها به اين رشته المپيکي نيست، آن 
هم رشته اي که توان کسب مدال در المپيک 

را دارد. 
نه تنها حمايت ها پس از المپيکي ش��دن کاراته بيشتر 
نشده، بلکه بدتر هم شده است. در همين موضوع جوايز 
در حقمان اجحاف شده و چيزي به نام حمايت نمي بينيم 
و لمس نمي کنيم. نمي دانيم اين مسئله را از کجا پيگيري 
کنيم و از هر مسئولي مي پرسيم مي گويند همينه که 
هس��ت! کاراته ايران الان در جهان حرف براي گفتن 
دارد و اين ش��رايط بايد حفظ شود. اين بي توجهي ها 
باعث مي شود که ورزش ايران در نهايت ضربه بخورد. 
باميدوارم اين گلايه ها به گوش مسئولان برسد و آنها 

رسيدگي کنند. 

توقع زیادی نداریم فقط حق مان را بدهند
گفت وگوي »جوان« با امير مهدي زاده، قهرمان کاراته جهان:

اي کاش به اندازه انتظارات حمایت کنند
ذبيح الله پورشيب:

حمايت ها پس از المپيکي شدن 
کاراته بيشتر نشده، بلکه بدتر هم 

شده است . در همين موضوع جوايز 
در حقمان اجحاف شده


